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Dobi István beszámolója és dr. Münnich Ferenc expozéja után 

az országgyűlés 
pénteki ülésén kimondotta 

feiosziását 
Az országgyűlés pénteki, nagy érdeklő-

dessel várt ülésére zsúfolásig megteltek a 
képviselői padsorok, a karzatokon pedig 
üzemi, vállalati, falusi dolgozók foglaltak 
helyet. Kevéssel 10 óra után a képvise-
lők nagy tapsa közben léptek a terembe 
a kormány tagjai. 

Részt vettek az ülésen Dobi István, a 
Népköztársaság Elnöki Tanácsának elnöke, 
dr. Münnich Ferenc, a forradalmi mun-
kás-paraszt kormány elnöke, Apró Antal, 
a kormány első elnökhelyettese, Kádár 
János és Marosán György államminiszter, 
valamint a kormány tagjai. 

A diplomáciai páholyokban helyet fog-
lalt a budapesti diplomáciai képviseletek 
számos vezetője és tagja. 

Az ülést Rónai Sándor, az országgyű-
lés elnöke nyitotta meg. 

Bejelentette, hogy a Minisztertanács el-
nöke törvényjavaslatot nyújtott be az or-

szággyűlési képviselők, valamint a taná-
csok tagjainak választásáról szóló jogsza-
bályok módosításáról és kiegészítéséről. 

Az országgyűlés ezután elfogadta az 
ülésszak tárgysorozatát: 

1. A Népköztársaság Elnöki Tanácsának 
beszámolója; 

2. A Minisztertanács beszámolója, 
3. Az országgyűlési képviselők, valamint 

a tanácsok tagjainak választására vonat-
kozó jogszabályok módosításáról és kiegé-
szítéséről szóló törvényjavaslat tárgya-
lása. 

4. A Népköztársaság Elnöki Tanácsá-
nak az országgyűlés feloszlására vonat-
kozó javaslata. 

A tárgysorozat elfogadasa után Rónai 
Sándor bejelentette, hogy a napirend sze-
rint következik a Népköztársaság Elnöki 
Tanácsának beszámolója, amelyet Dobi 
István, az Elnöki Tanács elnöke mond el. 

Járda készül 

Szeged és a szegedi járás egyre több helyéről értesülünk 
róla, hogy a dolgozó emberek összefogása szépíti városré-
szüket, utcájukat, házuk környékét. Nemrégiben írtunk 
Mihálytelek dolgozóinak társadalmi összefogásáról, amcly-
lyel járdát építenek. Képünkön a járdakészítés egy rész-

letét láthatjuk. 
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Dobi István beszéde 
— A mai ütés — mondot-

ta Dobi István beszédének 
bevezető részében — a ma-
gyarországi szocialista épí-
tés igen komoly és talán 
legnehezebb harci szakaszát 
zárja le. Az Elnöki Tanács 
a Magyar Szocialista Mun-
káspárt. a Hazafias Nép-
front és a forradalmi mun-
kás-paraszt kormány együt-
tes kezdeményezésére úgy 
határozott, hogy javaslatot 
tesz az országgyűlés felosz-
lására. Az erre vonatkozó 
atiratot eljuttattuk az or-
szággyűlés elnökének kezei-
hez. 

Nehéz világpolitikai hely-
zetben, sorozatos imperialis-
ta provokációk idején szólít-
juk ú j országgyűlési képvi-
selő választásokra, s mivel 
1958. november 28-án a taná-
csok megbízása is lejár, ú j 
tanácstagi választásokra az 
ország népét. De másfelől 
örömmel állapíthatjuk meg 
a szocialista tábor világte-
kintélyének, hatalmi túlsú-
lyának növekedését, a béke 
erőinek szilárd elhatározott-
ságát, hogy bárminő hábo-
rús fenyegetéssel szemben 
megőrzi az emberiség béké-
jét. 

Hazánkban belső nyuga-
lom, építkezés, békés mun-
ka légkörében élünk, nem 
egészen két évvel az ellen-
forradalom után. 

Az Elnöki Tanács 
munkájának mérlege 

— A Magyar Népköztár-
saság Elnöki Tanácsának 
működéséről 1957. december 
19-én hangzott el itt a leg-
utóbbi beszámoló — mon-
dotta a továbbiakban Dobi 
István. — Az ország teljes 
konszolidációja mutatkozott 
abban is, hogy azóta nagy-
mértékben csökkent a tör-
vényerejű rendelet alkotásá-
nak szükségessége. A nép-
gazdaság további fejlesztése, 
a szocialista kul túra terjesz-
tése és békés nemzetközi 
kapcsolataink kiszélesítése 
érdekében tönténtek dönté-
seit. 

Az Elnöki Tanács minden 
intézkedéséből a párt és a 
kormány politikája tükröző-
dött vissza. Jogszabályalkotó 
tevékenységünket a Minisz-
tertanáccsal teljes összhang-
ban, egyetértésben végeztük. 
Teljesítettük feladatainkat 
abban az értelemben is, 
amint gondoskodnunk kell 
a népköztársaság alkotmá-
nyának betartásáról és má-

sokkal való megtartatásáról, 
őrködnünk kell a szocialista 
törvényesség felett. 

A tanácsok 
eredményesen 

dolgoznak 
Az Elnöki Tanác6 elnöke 

ezután a városi ós községi 
tanácsok munkájával foglal-
kozott. Megköszönte az El-
nöki Tanács tagjainak és az 
országgyűlési képviselőknek 
a megyei és megyei jogú 
városi tanácsüléseken való 
tokozott részvételét. 

A tanácsok községíejlesz-
tési munkájának szabályozá-
sáról szóló törvényerejű 
rendelet hatása mindenütt 
megmutatkozik a tanácsok 
munkájában — folytatta Do-
bi István. — Ez év áprilisá-
tól július végéig 2245 közsé-
gi tanácsülésen tárgyalták 
meg a községpolitikai ter-
veket, több mint 54 000 ta-
nácstag jelenlétében és oly-
módon, hogy a tanácstagok-
nak több, mint a fele részt 
vett a vitában és helyes 
kezdeményezések történtek 
a helyi lehetőségek felhasz-
nálására, a ' társadalmi mun-
ka megszervezésére. 

A törvényetej ű rendelet 
alapján 1958-ra 50 millió fo-
rint bankhitelt biztosítottak 
a tanácsok számára község-
fejlesztési célokra. Ebből 
üt- és járdaépítésre 9 mil-
liót, faluvillamosításra 12 
milliót, vízellátás javítására 
8 milliót, egészségügyi in-
tézmények fejlesztésére hat-
millió^ kulturális intézmé-
nyek fejlesztésére és egyéb 
kommunális feladatok el-
végzésére 15 milliót vehet-
nek igénybe. 

A szőlőtermelő falusi élet 
egyik igen régi intézményét 
hívta megint életre és sza-
bályozta annak működését 
a korszerű igényeknek meg-
felelően az Elnöki Tanács, 
a hegyközségekről szóló tör-
vényerejű rendeletével. A 
hegyközségek hagyományát 
szocialista tartalommal kell 
megtölteni, s az újonnan 
szervezett hegyközségek — 
eddig 20 alakult, s mintegy 
200 előkészítő bizottság mű-
ködik — alkalmasak lesznek 
arra is, hogy a közös mun-
kán ^s értékesítésen keresz-
tül elősegítsék a mezőgaz-
daság szocialista átalakítá-
sát. 

( L i e b m a n n Béla felv ) 

Tovább mélyültek a baráti országokkal 
fennálló kapcsolataink 

Dobi István ezután ismer-
tette a külügyi szolgálatban 
beállott változásokat, majd 
Magyarország nemzetközi 
kapcsolatairól beszélt. 

Elmondotta. hogy mint-
egy 20 nemzetközi szerző-
dést írtunk alá, illetve meg-
levő nemzetközi egyezmé-
nyekhez csatlakoztunk a 
legutolsó beszámoló óta el-
múlt időszakban. A baráti 
országokkal tovább mélyí-
tettük gazdasági, kulturális 
és jogi kapcsolatainkat. 

A jogszabályalkotáson és 
a külügyi tevékenységen kí-
vül jelentős feladatokat lá-

tott el az Elnöki Tanacs az 
országgyűlés által elfogadott 
állampolgársági törvény vég-
rehajtása során. 

Az állampolgársági ügyek 
körébe tartozik a Népköz-
társaság Elnöki Tanácsának 
az a joga is. hogy megfossza 
a magyar állampolgárságtól 
azokat, akik erre érdemtele-
nekké váltak. Ez évben 11 
esetben éltünk ezzel a jog-
körünkkel, 11 külföldön tar-
tózkodó, hazáját hűtlenül el-
hagyott, büntetett előéletű, 
visszaeső bűnö6 magyart 
fosztottunk meg országunk 
állampolgárságától. 

Az országgyűlés és az Elnöki Tanács 
felelőssége 

Dobi István a továbbiak-
ban részletesen kitért az 
1956-os ellenforradalmi ese-
ményekre. 

1953 óta van együtt ez a 
ház — mondotta többek kö-
zött —, s bizonyos felelős-
ség terhel mindannyiunkat 
azért, mert népünknek, or-
szágunknak ebben az idő-
szakban meg kellett ismer-
kednie egy ellenforradalom 
szörnyűségeivel, embertelen 

gaztetteivel és az a veszély 
fenyegette Magyarországot, 
hogv imperialistákkal szö-
vetkezett belső árulók egv 
csoportja kiszakítja hazán-
kat a szocialista országok 
családjából, visszahozza dol-
gozó népünk nyakára a ka-
pitalizmus igáját. Felelősség 
terhel mindannyiunkat, akik 
itt vagyunk az országgyűlés-

(Folytatás a 2. oldalon.) 

M e g k e z d t é k 
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„ ö s s z e s z e r e l é s é t " 
Ez évben tető alá kerül az emeletes, 

ii egyÍ en méter hosszú épület 
A Csongrádmegyei Építő-

ipari Vállalat előregyártó 
üzemében az utóbbi hóna-
pokban elkészítették a fel-
sőtiszaparti ifjúsági vízite-
lep elemeit. Mintegy 80 ha-
talmas betonoszlopot és 
száz-százhúsz fal-panelt 
gyártottak le- A vállalat 
ösz utcai lakatosüzeméiben 
viszont a tető rácsos vas-
szerkezetét csinálták meg. 

A nyár folyamán a szük-
séges elemeket a Szeac-pá-
lyával szemben, a petőfite-
lepi villamosmegálló mel-
letti területre szállították, 
ahol 

a héten már megkezdőd-
hetett az épület megépí-
tése. 

Ez a legkorszerűbb módon 
— összeszereléssel — tör-
ténik. 

A mintegy húsz méter 
szóles, negyven méter 
hosszú emeletes főépület 
párhuzamosan húzódik a 
töltéssel. A töltés koronája 
fölé több, mint öt méterre 
magasodik. A töltéstől 

szintén előregyártott tám-
fallal határolják el. 

A beton vázas épület ösz-
szeállitása egészen kislét-
számú munkaerőt igényel. 

Bakacsi László művezető 
irányításával mindössze egy 
gépkezelő, két ács és né-
hány segédmunkás, daru se-
gítségével állítja fel az 
oszlopok közé a falpanele-
ket. 

Pénteken reggelre két 
oszlop már állott, a jövő 
héten az oszlopok felállítá-
sának üteme természetesen 
meggyorsul. 

A tervek szerint a Csong-
rádmegyei Építőipari Válla-
lat 

az ifjúsági vízitclep fő-
épületét még ez évben 
tető alá hozza. 

1959 tavaszára mái' csak a 
belső vakolási stb. munkák 
maradnak, úgy, hogy jövőre 
a vízisportokat kedvelők 
ölömére megkezdheti „mű-
ködését* Szeged legkorsze-
rűbb vízisportlétesítménye. 

C epeli ifjúmunkások 
érkezneü Szegedre 
A Szegedi Tudomány-

egyetem jogi kari KISZ-
; szervezetének és a Csepeli 
Í Vasművek KlSZ-szerveze-
tének már régebbi baráti 
kapcsolataik vannak. Moát 
testvéri barátságuk ujabb 
állomása következik. Ma, 
szombaton, a jogi kari 
KISZ-szervezet meghívásá-
ra negyven csepeli i f júmun-
kás érkezik a délutáni 
órákban Szegedre. 

A csepeli fiatalokat sze-
retettel fogadják. majd 
utána a vendégek megte-
kintik a város nevezetessé-
geit. Este a szegedi és a 
csepeli fiatalok közös va-
csorán és ismerkedési es-
ten vesznek részt. Holnap, 

| vasárnap az egyetem ki-
I szistái és a csepeli if júmun-
j kások asztalitenisz- és , lab-
darúgó-mérkőzést rendez-
nek. A vendégek vasárnap 
este utaznak el Szegedről. 

Az egyetemi kiszisták * 
közeljövőben viszonozzák a 
látogatást. 

Ma avatják 
a végző orvosokat 

Szegeden 
A Szegedi Orvostudomá-

nyi Egyetem végző orvos-
tanhallgatóinak ünnepélyes 
avatására ma déli 12 órakor 
kerül sor, az Ady téri egye-
tem Auditórium Maximu-
mában. Az ünnepélyes ak-
tuson 111 fiatal orvost avat-
nak fel a hagyományok sze-
rint. 

Az Orvostudományi Egye-
tem Tanácsa nevében dr. 
Petri Gábor rektor és dr. 
Gellért Albert dékán végzi 
az avatást. Az avatandó or-
vosjelöltek nevében László 
Ferenc mond köszönetet az 
államnak, a tanári testület-
nek és a társadalmi szerve-
zeteknek azért a gondosko-
dásért. amelyben tanulmá-
nyi idejük alatt részesültek. 

H u s z o n k i l e n c m á z s á s h o f d a n k é n t i 

s z ő l ő - t e r m é s á t l a g a s z a t y m a z i 

S z a b a d s á g TSZ-ben 
A szatymazi Szabadság 

Termelőszövetkezetben már 
hetek óta tart a szüret. 
Nem siettek eddig a mun-
kával, kihasználták az őszi 
meleg, napos időt. mert 
ezek a napok tüzesítik leg-
jobban a borokat. A szüret 
dandárjára még csak a jövő 
hónapban kerül sor, de a 
tagok mái- látják: nagyot, 
és méghozzá kellemesen csa-
lódtak idei szőlőtermésük-
ben. Eddig három kataszt-
rális holdnyi kisebb dara-
bokban levő területről 
szedték le a szőlőt, s ebből 
a termésből 60 mázsányit a 
Borforgalmi Vállalatnak 
adtak el, 22 hektó mustot 
pedig elszürtek a maradék-
ból. Mint kiszámították, a 

három holdról közel 90 má-
zsányi termést vettek le. 
Különösen jó vigasz a szá-
mukra, hogy ez a három 
holdnyi terület volt a leg-
gyengébb a termésmennyi-
ség szempontjából a többiek 
mellett. 

A Szabadság Termelőszö-
vetkezetnek almából is bő-
séges termése van most. A 
korábbi években a hulló 
almát általában sertésekkel 
etették fel, s az idén kísé-
relték meg először az alma-
pálinka gyártását. Kétszáz 
mázsányi huiló almát gyűj-
töttek össze, s az értékes 
cefréből eddig 246 liter fi-
nom palinkat főztek ki. 


